
 

 

Záznam jednání KIP 
 

Organizace Jednání krajské inovační platformy pro elektrotechniku a IT 

Datum 16/06/2021 
(14:00–17:15) Univerzita Pardubice, Fakulta elektrotechniky a informatiky 

Účastníci Ondřej Tušl (SmAccII), Zdeněk Němec (FEI, děkan), Lukáš Čegan (FEI, proděkan pro 
vnitřní rozvoj a vnější vztahy), Jan Krejčí (OEZ s. r. o.), Milan Starý (ERA a. s.), Pavel 
Quiesner (Retia a. s.), Jakub Shejbal (Mikroelektronika s. r. o.), Miroslav Jirka, Zdeněk 
Cach, Petr Mikuláš (všichni SPŠE a VOŠ Pce), Jan Kovář (VOŠ a SŠT Česká Třebová), Tomáš 
Vlasák (CzechInvest), Tomáš Zálabský (FEI), Kateřina Járová, Petra Henychová, Robin 
Langer (všichni SmAccII) 

 
 

Agenda jednání: 
 

 Úvodní slovo (Ondřej Tušl) 
 Prezentace FEI, UPa (Zdeněk Němec) 
 Prezentace firmy ERA a.s. (Milan Starý) 
 Prezentace SPŠ a VOŠ Pce (Zdeněk Cach) 
 Diskuze a závěr  

 
Poznámky: 
 
Úvodní slovo 

 
 Přivítání účastníků – Ondřej Tušl, přivítání na platformě, účel akce a poděkování za zapůjčené prostory na FEI 

UPa 
 
 

Prezentace FEI, UPa 
 

 Děkan FEI představil strategický záměr FEI i celého oboru v regionu na nové programové období EU 
 vysvětlil návaznost na Národní strategii RIS 3 a nezbytnost její realizace (jedna z podmínek pro úspěch žádostí 

o dotační prostředky zejména z EU); krajské specializace, ustanovení čtyř krajských inovačních platforem 
v souladu s krajskými specializacemi (KIP pro ET a IT je jednou z nich). 

 Studijní programy a vznik Fakulty elektrotechniky (2008), Výzkumné centrum FEI, Výzkumné týmy Tomáše 
Zálabského (vedoucí Výzkumného centra FEI), Petra Doležala, Tomáše Brandejského; Výzkumné aktivity a 
obory FORD. 

 FEI má směrnici stanovující jasná pravidla pro externí spolupráci v rámci aplikovaného výzkumu.  
 Spolupráce s TAČR (programy Beta, Gama, Zéta, TREND, Doprava 2020+), OP PIK, OP VVV, MŠMT, H2020, ESA, 

SGS a interní soutěže. 
 Spolupráce s firmami: např. ERA a.s., ELDIS Pardubice s. r. o., Mikroelektronika spol. s r. o., RADOM, s. r. o., 

České dráhy, RETIA a.s., O2, ČEZ, a.s., FOXCONN s.r.o. a mnohé další, cca 50 firem. 
 Dny otevřených dveří (pro studenty a veřejnost); laboratoře a technické zázemí mohou využívat i firmy 

z regionu. 
 FEI musí často regulovat své VaV činnosti, a to především z důvodů personálních kapacit. Většímu počtu 

zaměstnanců FEI brání nedostatek odborníků v kontextu s financemi na jejich zaplacení. 
 Děkan zmínil vhodnost propojení aktivit ITI s KIP (prezentace dotačních možností pro členy KIP na straně 

jedné, možnost posouzení projektů ucházejících se o podporu z ITI na straně druhé).  
 
 



 

 

 
 
Prezentace ERA a. s.  
 

 Představení firmy – návaznost na tradiční výrobu a vývoj pasivní radiolokační techniky v Pardubicích 
(TESLA), hlavní sídlo je v Pardubicích, další pobočky v republice (např. Praha, Brno – založeny kvůli nechuti 
odborníků odcházet za prací). 

 Spíše exportní společnost, v ČR omezený počet odběratelů (MO ČR, ŘLP ČR). 
 Spolupráce se školami, po dohodě možná exkurze v sídle společnosti. 
 Příležitost i pro juniorní zaměstnance, stávají se členy projektových týmů a mohou pracovat přímo na realizaci 

projektů pro atraktivní destinace po celém světě (západní Evropa, jihovýchodní Asie apod.). 
 
 
Prezentace SPŠ a VOŠ Pce 
 

 Kapacita školy je cca 1 000 žáků a studentů (887 žáků SŠ a 120 studentů VOŠ).  
 maturitní obory: informační technologie, elektrotechnika, telekomunikace, mechanik a elektromechanik, 

provozní elektrotechnik,   
 Učební obory: elektrikář, elektromechanik pro zařízení a přístroje; VOŠ: sociální práce, výpočetní technika. 
 Škola pořádá nejrůznější soutěže pro žáky základních škol např: PC-ák, S_ROBOT, Elektrotechnika i jinak, 

praktická elektronika, Žáci školy jsou naopak úspěšní i na mezinárodních soutěžích a jsou zapojováni do 
reálných projektů firem z regionu. 

 Kurzy pro žáky i veřejnost: Kurzy ECDL, CISCO Networking Academy, RK elektromechanik pro zařízení a 
přístroje, vyhláška 50/78 Sb., český jazyk pro cizince, Europass mobility. 

 Kroužky pro žáky a studenty: technické kroužky, IT a programování, sportovní kroužky, jazyky a umění 
 Program Erasmus. 
 Škola by potřebovala obměnu vybavení, obzvláště PC (mají 16 učeben I, což je finančně náročné), 

rekonstrukce školy je málo reálná – historická budova. 
 Škola se potýká s klesajícím zájmem dětí o technické vzdělání, děti odrazuje náročnost studia, jejich rodiče 

zase představa o „podřadné, špinavé“ práci. 
 
 
Diskuze 
 

 Problém s nedostatkem dětí na školách, kteří by měly zájem o elektrotechniku a IT, potvrzují i další zástupci 
škol a firem 

 Pro firmy s tím souvisí nedostatek kvalifikované pracovní síly 
 Problém vniká již na základních školách – žáci jsou málo vedeni k odborným oborům. 
 Rodiče žáků vnímají odborné školy často jako méněcenné, všichni dnes chtějí na „prestižní“ víceletá gymnázia 
 Firmy i školy se různými způsoby a prostředky snaží o propagaci technického vzdělávání (pořádají dny 

otevřených dveří, soutěže, zúčastňují se veletrhů studijních i pracovních příležitostí apod.) 
 Všichni však vnímají potřebuju spolupráce s krajem tak, aby tyto snahy měly jasnou „politickou“ podporu, byly 

koordinovány a ideálně i financovány. Pozornost by měla být věnována nejen podpoře samotného technického 
vzdělávání, ale i zvyšování jeho prestiže. Informace z KIP by měly být primárně eskalovány na KRPI. 

 Na příští platformu námět na představení ITI 
 Diskuze k marketingové kampani Smart akcelerátoru Pardubického kraje II – členové KIP ji nevnímají jako 

samospasitelnou (i nadále je třeba hledat vlastní cesty a nejlépe je i koordinovat), ale jednotlivé nástroje 
mohou být užitečné a je dobré je využít. Školy i firmy mohou dodat příklady dobrých praxí, propagovat akce 
na www.paradnikraj.cz atd. 

 Pavel Quiesner (Retia) seznámil členy KIP s plánem na vybudování vývojového centra Czechoslovak group pro 
radiolokační technologie v Pardubicích.  

http://www.paradnikraj.cz/


 

 

 Byla diskutována unikátnost Pardubic a Pardubického kraje jako „radarové velmoci“ (soustředí se zde zásadní 
část této výroby v rámci celé ČR, jsou zde SŠ i VŠ schopné dodávat zaměstnance s patřičným odborným 
vzděláním). Toto by mohla být dobrá marketingová cesta. 

 Ze strany SmAcII byla nabídnuta maximální součinnost v marketingových snahách (všechny relevantní 
„prostory“ webu paradnikraj, zapojení do kampaní na sociálních sítích, účast na akcích…), současně byly firmy 
požádány o spolupráci na realizaci EDP procesu v regionu (návaznost na RIS3 strategii, z čehož rezultují a 
budou rezultovat dotační možnosti, ale obecně rozvoj daných oborů v rámci regionu i celé ČR). 

 SmAccII také disponuje finančními prostředky na vzdělávání, je tedy možné např. uspořádat konferenci na 
téma, které je předmětem zájmu členů KIP, a přizvat domácího či zahraničního experta, jehož účast by pro 
samostatný pořádající subjekt byla příliš drahá.  

 Kvůli délce diskuzního bloku (který ale přinesl celou řadu inspirací a určitě byl užitečný) se nepodařilo 
zrealizovat původně plánovanou prohlídku technického zázemí FEI. Děkan FEI nabídl možnost exkurze 
kdykoliv v budoucnu. 

 ERA a. s. a Mikroelektronika s. r. o. nabídly hostitelství příštího setkání KIP. 
 

 
 

Závěry a úkoly: 
 

 Firmy i školy dodají příklady dobré praxe ze vzájemné spolupráce i vlastní činnosti, které by mohly být využity 
v rámci webu paradnikraj.cz jako propagace elektrotechnických a IT oborů v regionu, popř. další podklady pro 
prezentaci na webu. Podklady jsou vítány co nejdříve (např. do poloviny července), další příklady dobrých 
praxí a aktuality je pak ale možné (a žádoucí) doplňovat průběžně i v dalších měsících. 

 Další jednání KIP se uskuteční po prázdninách (září, začátek října). 
 Na dalším jednání (ale individuálně v mezičase) bude diskutována možná marketingová podpora a strategie 

oborů ET a IT v kraji. 
 Na příští jednání zajistí SmAcII prezentaci dotačních příležitostí i aktuálně podpořených projektů v rámci ITI 

Hradecko-pardubické aglomerace. 
 Závěry z KIP (zejména shoda členů na podpoře technického vzdělávání) budou předloženy na nejbližším 

jednání KRPI. 
 

 
 
 

Přílohy: 
 

 Prezentace FEI UPa 
 Prezentace ERA a. s. 
 Prezentace SPŠE a VOŠ Pce 

 
 
 
Zapsali: Kateřina Járová a Ondřej Tušl 
 
Ověřili: Zdeněk Němec, Milan Starý a Zdeněk Cach 
 
 


